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WO-RA.0002.4.2014 
 

 
Protokół Nr XL/14 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej 15 maja 2014 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
 

Ad 1) 
Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 14.00 otworzył czterdziestą sesję Rady Powiatu 
Gostyńskiego. Przewodniczący powitał radnych, pracowników i zaproszonych gości. 
Poinformował, że w Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, 
że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania 
quorum na sesji obecnych było 18 radnych. Na sali nieobecny był radny Mikołaj Rogala.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad.  
 
Porządek posiedzenia XL sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Powiatu z dnia 27 marca 2014 r. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r., 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2014-2022, 
c) udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 
d) przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu 

za 2013 r.  
9. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla powiatu gostyńskiego. 
10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w roku 2013. 

11. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2013 r. 
oraz wykonania planu finansowego Funduszu Pracy w 2013 roku.  

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Wolne głosy. 
15. Zakończenie.  
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Ad 3) 
Protokół z XXXIX sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z 27 marca 2014 r. został przyjęty w wyniku 
głosowania: 17 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Ad 4) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu z 27 marca 
oraz 10, 17, 24 i 30 kwietnia 2014 r. zostały przekazane radnym drogą elektroniczną.  
Starosta Robert Marcinkowski przedstawił informację w formie prezentacji multimedialnej.  
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad 5) 
Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama pogratulował Zarządowi oraz osobom, które przyczyniły się 
do uzyskania nagrody za przebudowę i rozbudowę SPZOZ w Gostyniu. Stwierdził, że okazało się, 
iż filozofia stoicka w dzisiejszych czasach jest potrzebna. Nie tak dawno przeżywaliśmy problemy 
związane z funkcjonowaniem szpitala, w tej chwili możemy być dumni, że nasz szpital jest 
zauważalny i zasługuje na nagrodę. Przewodniczący pogratulował Zarządowi oraz Powiatowemu 
Centrum Pomocy Rodzinie otrzymania grantu w zakresie pieczy zastępczej w wysokości 25.000 zł.  
Radny Jarosław Jędrkowiak pogratulował uzyskanej nagrody za przebudowę i rozbudowę 
SPZOZ w Gostyniu. Powiedział, że miło jest usłyszeć, iż prace wszystkich zostały docenione. 
Radny zapytał o informację z 17 kwietnia br. dotyczącą podwyżek w domach opieki społecznej, 
o jakie kwoty chodziło. Ponadto zapytał o informację z 10 kwietnia br. dotyczącą rozbiórki budynku 
mieszczącego się przy Domu Dziecka w Gostyniu.  Przypomniał, że kiedyś rozważano możliwość 
zagospodarowania tego budynku. Radny zapytał również o Bonifraterski Ośrodek Interwencji 
Kryzysowej. Z informacji wynika, że 24 kwietnia br. miało się rozstrzygnąć, czy Bonifratrzy dalej ten 
ośrodek poprowadzą. Zapytał o decyzję w tej sprawie oraz wyjście zastępcze w przypadku, gdyby 
Bonifratrzy nie chcieli dalej tego zadania realizować. Radny pogratulował realizacji pomysłu tzw. 
gostyńskiej grupy zakupowej energii elektrycznej. Zapytał, czy to będzie cały zakup energii na 
wszystkie jednostki, jakie będą szacunkowe oszczędności i kto był inicjatorem przedsięwzięcia.  
Starosta Robert Marcinkowski odpowiadając na pytanie dotyczące gostyńskiej grupy zakupowej 
energii elektrycznej powiedział, że nie wie w tej chwili, jakie mogą być z tego tytułu oszczędności. 
Wszystkie podmioty będące w tej grupie podpisały odrębne umowy z firmą, która wspiera je 
w przygotowaniu procedury przetargowej. Będzie to kompleksowe podejście do tematu i będzie 
dotyczyło wszystkich jednostek powiatu gostyńskiego. Wiąże się to ze skomplikowaną procedurą, 
ponieważ będziemy musieli dokonać rozdziału dzisiejszej umowy kompleksowej dystrybucji 
i sprzedaży na dwie niezależne umowy. Dystrybucja może się odbywać za pośrednictwem grupy 
ENEA, która  jest operatorem systemu dystrybucji na terenie województwa wielkopolskiego, 
a sprzedażą energii zajmują się już różni dostawcy.  
Wicestarosta Janusz Sikora odpowiadając na pytanie dotyczące podwyżek w domach pomocy 
społecznej powiedział, że NSZZ Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach zwrócił się do Starosty 
o możliwość podwyżek płac, natomiast związki zawodowe Domu Pomocy Społecznej w Rogowie 
zwróciły się do dyrektora jednostki, który następnie przekazał jemu to pismo, a on skierował je na 
posiedzenie Zarządu. Związki zawodowe oczekują podwyżki o 300 zł na każdy etat. Powiedział, że 
od 8 lat domy pomocy społecznej samofinansują się. Zarząd Powiatu widzi problemy związane 
z inflacją, ale są problemy związane z zabezpieczeniem funduszy na płace. Z takim zapytaniem 
wystąpiono do Urzędu Wojewódzkiego, który odpowiada, że w związku brakiem środków 
finansowych nie ma możliwości realizacji żadnych inwestycji czy dofinansowania do płac. 
Przypomniał, że jest jeszcze podział mieszkańców na tych na starych zasadach i na nowych 
zasadach. W drugim półroczu, po podsumowaniu finansów, jeżeli zostaną jakieś środki, powiat 
może liczyć na dofinansowanie. W ubiegłym roku otrzymaliśmy znaczne finanse na możliwość 
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realizacji szeregu zadań, które były niezbędne dla funkcjonowania domów. Jeżeli uda się pozyskać 
większe pieniądze to jest otwarty na podwyżki. Odnosząc się do pytania dotyczącego budynku 
Domu Dziecka w Gostyniu przypomniał, że Dom Dziecka w Bodzewie został podzielony na dwie 
jednostki- Dom Dziecka w Bodzewie i Dom Dziecka w Gostyniu. Powiedział, że zamierzano 
rozbudować Dom Dziecka w Gostyniu, ale okazało to niemożliwe. Rozbudowa musiałaby 
uwzględnić przepisy p-poż., co skutkowałyby bardzo dużymi kosztami modernizacji budynku. Na 
dzień dzisiejszy, po analizie potrzeb, zdecydowano od odejścia od projektu modernizacji budynku. 
W przyszłości jest możliwość dobudowania budynku i połączenia go z obecnym. Obecnie w Domu 
Dziecka przebywa grupa Holendrów, która pomaga w pracach poprzez pobudowanie altanki, 
malowanie płotu oraz zadrzewianie i zakrzewianie terenu. Dodał, że Dyrektor Domu Dziecka 
zwróciła się o zgodę na rozbiórkę budynku po byłych warsztatach i pobudowanie w tym miejscu 
placu zabaw dla dzieci.  
Dyrektor PCPR Mirosław Sobkowiak odpowiadając na pytanie dotyczące ośrodka interwencji 
kryzysowej powiedział, że sprawa ta od samego początku związana była ze zlecaniem zadania 
własnego powiatu organizacjom pozarządowym w drodze otwartego konkursu. Dzięki temu powiat 
zaoszczędził ponad dwa miliony złotych, bo tyle przez te lata współpracy Bonifratrzy dołożyli do 
działalności Ośrodka. Średni roczny koszt działalności to ok. 260.000 zł, gdzie powiat dokładał ok. 
100-130 tys. zł, czyli ok 50%. Już w ubiegłym roku Bonifratrzy zaczęli zgłaszać swoje problemy 
finansowe, swoje potrzeby i informowali, że być może ośrodek zostanie zamknięty. W tej chwili 
trwają negocjacje z udziałem Wicestarosty, Dyrektora PCPR, Dyrektora Ośrodka oraz Przeora 
Konwentu Bonifratrów dotyczące możliwości dalszej współpracy. Obie strony przedstawiły swoje 
warunki, wstępnie został zawarty kompromis i wygląda na to, że Ośrodek dalej będzie 
prowadzony.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwracając się do Wicestarosty Janusza Sikora zapytał, czy została 
wyliczona skala kwoty potrzebnej na podwyżki licząc 300 zł brutto razy ilość pracowników. 
Wicestarosta Janusz Sikora zapytał Dyrektora PCPR o ilość pracowników zatrudnionych 
w domach pomocy społecznej. 
Dyrektor Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że jest 210 etatów. 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że to są ogromne koszty. Podkreślił, że praca w domach 
pomocy społecznej jest pracą trudną, wymagającą dużej predyspozycji. Zarząd zauważa to, ale 
musi najpierw zadbać o funkcjonowanie domów. Na rynku pomocy społecznej istnieje zjawisko 
rywalizacji. Na dzień dzisiejszy w trzech domach są kolejki oczekujących na przyjęcie.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwracając się do Dyrektora PCPR zapytał o przyczynę tego, że 
przekazywane środki przez powiat przestały wystarczać. 
Dyrektor Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że pojawiły się blokady w pozyskiwaniu środków 
przez organizacje pozarządowe na stałą działalność. Bonifratrzy mogą sięgać tylko i wyłącznie po 
konkursy na programy wspierające działalność, ale już na sam Ośrodek nie. Ponadto wzrasta 
liczba organizacji pożytku publicznego sięgających po 1% z podatku. Do tej pory Bonifratrzy byli 
jedną z 3-4 organizacji. Dzisiaj na terenie powiatu gostyńskiego jest kilkanaście organizacji 
sięgających po takie środki.  
 
Ad 6) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacji 
nie złożono.  
 
Ad 7) 
W punkcie „Zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
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Ad 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. wraz z autopoprawką 
przedstawiła inspektor Wydziału Finansów Hanna Danek. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2014 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 rok. Zmiany 
w planie dochodów: 
1. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 5 zł z tytułu zmniejszenia dotacji od Wojewody Wlkp. 

na kwalifikację wojskową – dz. 750 rozdz.75045 § 2120. 
2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 9.573 zł w DPS w Zimnowodzie z tytułu wpływu 

środków od sponsorów i ze sprzedaży złomu – dz. 852 rozdz.85202 § 0970. 
3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 120.000 zł z tytułu otrzymania pomocy finansowej 

z Gminy Pogorzela na inwestycje drogowe – dz. 600 rozdz.60014 § 6300. 
Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 129.568 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 5 zł z wydatków na obsługę kwalifikacji wojskowej – 

dz.750 rozdz.75045 § 4280. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.755 zł w DPS w Chwałkowie na bieżące zakupy – 

dz. 852 rozdz.85202 § 4210. 
3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 9.573 zł w DPS w Zimnowodzie na bieżące utrzymanie 

– dz.852 rozdz.85202 § 4170 – 6.073 zł i § 4210 – 3.500 zł.  
4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000 zł na dofinansowanie prac konserwatorskich 

Bazyliki Świętogórskiej – dz. 921 rozdz.92120 § 2720. 
5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 70.000 zł na przebudowę drogi 4908P ul. Armii Poznań 

w Pogorzeli – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 
6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 50.000 zł na przebudowę drogi 4919 P Małgów – 

Mokronos – dz. 600 rozdz.60014 § 6050. 
7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 100.000 zł na przebudowę drogi powiatowej 4093P 

Grabonóg – Piaski – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 
8. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 100.000 zł z realizacji zadania „Przebudowa mostu 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą w ciągu drogi powiatowej 4907 P Gostyń – Pępowo” – 
dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

9. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 10.000 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 
10. Zmniejszenie rezerwy celowej na pomoc społeczną o kwotę 2.755 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 4810. 
11. Przesunięcia pomiędzy paragrafami w PCPR w Gostyniu, COPOW w Bodzewie, 

DD w Gostyniu. 
Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 129.568 zł. Zarząd na posiedzeniu w dniu 13 maja 
2014 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian 
budżetu i w budżecie powiatu na 2014 rok. Zmiany w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 70.000 zł z tytułu otrzymania dotacji od Wojewody 

Wlkp. na gospodarkę nieruchomościami – dz.700 rozdz.70005 § 2100. 
2. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 2.975 zł z tytułu zmniejszenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na kwalifikacje wojskową – dz. 750 rozdz.75045 § 2110, § 2120. 
3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 100.000 zł z tytułu otrzymania dotacji z WFOŚiGW 

w Poznaniu na usuwanie wyrobów zawierających azbest na terenie Powiatu Gostyńskiego – 
dz.900 rozdz.90011 § 2460. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 7.000 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody 
Wlkp. na zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie – dz.852 rozdz.85205 
§ 2110. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o 174.025 zł. Zmiany w planie wydatków: 
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1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 70.000 zł na wykonanie operatów szacunkowych – 
dz.700 rozdz.70005 § 4300. 

2. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 2.975 zł z wydatków na obsługę kwalifikacji wojskowej 
– dz.750 rozdz.75045. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 35.000 zł na dofinansowanie budowy chodnika wieś 
Elżbietków – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 40.000 zł na przebudowę zatoki autobusowej droga 
4087P m. Kromolice – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 50.000 zł na dofinansowanie przebudowy drogi 4973P 
Pogorzela ul. Krotoszyńska – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 100.000 zł na usuwanie wyrobów zawierających azbest 
na terenie Powiatu Gostyńskiego – dz.900 rozdz.90095 § 4300. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 9.573 zł w ZSZ w Gostyniu na bieżącą działalność – 
dz.801 rozdz.80195. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.000 zł w PCPR w Gostyniu na zadania w zakresie 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie – dz852 rozdz.85205. 

9. Zmniejszenie rezerwy celowej na zadania oświatowe o kwotę 9.573 zł – dz. 758 rozdz.75818 
§ 4810. 

10. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w ZSOiZ w Krobi, DPS 
w Chumiętkach, Starostwie Powiatowym. 

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o 299.025 zł. Zwiększa się przychody budżetu o kwotę 
125.000 zł – wolne środki z lat ubiegłych. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za” 
 
Uchwała Nr XL/335/14 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na 
lata 2014-2022 przedstawiła inspektor Wydziału Finansów Hanna Danek. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2014 roku przyjął projektu uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-
2022. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na 
lata 2014 - 2022”- uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu 
i w budżecie powiatu na 2014 r. Zarząd na posiedzeniu w dniu 13 maja 2014 roku przyjął 
autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2014-2022. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 
„Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2014 - 2020”- uaktualnienie kwot ujętych 
w autopoprawce do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. 
Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2014-2017.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za” 
 
Uchwała Nr XL/336/14 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2014-2022 została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków przedstawił 
Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 
Poinformował, że zgodnie z postanowieniami Rady Powiatu Gostyńskiego określonymi w uchwale 
XXXIX\289\06 z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków, na podstawie § 5 ust. 3 wyżej cytowanej uchwały podmiot może ubiegać się 
o dotacje na prace interwencyjne nie zachowując terminu wnioskowania określonego w uchwale 
w przypadku zagrożenia zabytku. Korzystając z zapisu wniosek o dotację w Starostwie 
Powiatowym złożyła Kongregacja Oratorium św. Filipa Neri w Gostyniu na Świętej Górze – 
Głogówko. W oparciu o pismo Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków wskazuje się, że „prace te 
są konieczne z uwagi na ryzyko niszczenia cennego zabytku. Występujące w murach 
fundamentowych i cokole zawilgocenie powoduje systematyczne niszczenie substancji zabytku, 
z każdym rokiem potęgując destrukcję. Podjęcie działań naprawczych jest więc pilne i niezbędne.” 
Całkowity koszt inwestycji będzie wynosił 350 015,81 zł i będzie pokryty m.in. z dotacji otrzymanej 
z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w wysokości 200 000 zł oraz innych dotacji – 
samorządów Województwa Wielkopolskiego, Gminy Piaski, Gminy Poniec i Gminy Gostyń. Zarząd 
Powiatu postanowił zaproponować przyznanie na powyższe prace kwotę w wysokości 
10.000,00 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Henryk Sadzki poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym podczas 
nieobecności 1 radnego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XL/337/14 w sprawie udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
 
 

 



7 
 

Ad 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gostyniu za 2013 r. przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. 
Poinformował, że zgodnie z treścią art. 112 ust. 12 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 
społecznej kierownik powiatowego centrum pomocy rodzinie składa radzie powiatu roczne 
sprawozdanie z działalności centrum oraz przedstawia wykaz potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu przedłożył 
sprawozdanie z działalności Centrum za 2013 rok 
 
Sprawozdanie w formie prezentacji przedstawił Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Gostyniu Mirosław Sobkowiak. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Henryk Sadzki poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za” podczas nieobecności jednego radnego.  
 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznej, podczas 
którego omawiano sprawozdanie, Pani z PCPR mówiła o jakiś kłopotach personalnych 
w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, mówiła o wypaleniu pracowników, o braku funduszy na 
szkolenia. Radny zwrócił się z pytaniem do Dyrektora, czy jest to poważny problem, i czy sobie 
z nim radzą, tak jak inne jednostki.   
Dyrektor PCPR Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że to nie tylko problem PCPR ale wszystkich 
jednostek, nie tylko powiatowych, w których specjaliści pracują na co dzień bezpośrednio z ludźmi, 
a więc placówek oświatowych, placówek pomocy społecznej. Problem związany z wypaleniem 
zawodowym jest w PCPR dość mocno widoczny, są pewne przejawy wypalenia zawodowego, 
które obserwuje u swoich pracowników. W związku z tym w tym roku uczestniczyli oni w treningu 
zastępowania agresji, który jest jednym z działań pozwalających radzić sobie z pewnymi 
problemami związanymi z wypaleniem zawodowym. Pani Wicedyrektor, będąca na posiedzeniu 
Komisji, zwracała uwagę na zapisy ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy o wspieraniu rodziny, 
które mówią o tym, że dla pracowników pomocy społecznej, a zwłaszcza dla pracowników 
socjalnych, powinny być oferowane takie usługi pomocowe jak superwizja. Są to znaczne koszty, 
a dzisiaj w budżecie nie mogą na to wygospodarować środków. Najpierw należy zapewnić bieżącą 
merytoryczną działalność, a potem myśleć o znalezieniu środków na dodatkowe działania. 
Zgłoszony jest w tej chwili wniosek przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Powiatowych i Miejskich 
Ośrodków Pomocy Rodzinie Centrum do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej o to, aby 
znalazły się środki systemowe na takie wsparcie w skali kraju dla powiatów. Powiaty obciążane są 
zadaniami za którymi nie idą pieniądze, co powoduje, że te ograniczenia dotykają m.in. 
pracowników.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, iż rozumie, że to nie pojawiło się nagle. Przy konstrukcji 
budżetu te problemy nie były zgłaszane, a przynajmniej nie słyszał o tym. 
Dyrektor PCPR Mirosław Sobkowiak powiedział, że w projekcie budżetu takie zapotrzebowanie 
się znalazło, natomiast później projekt budżetu jest kilkakrotnie zmieniany, redagowany 
odpowiednio do możliwości powiatu. Wtedy muszą rezygnować z pewnych rzeczy, priorytetem jest 
zawsze podstawowa działalność- świadczenie usług. Nie mogą zabrać pieniędzy np. z rodzin  
zastępczych i dać pracownikom. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że zdaje sobie z tego sprawę, dlatego pyta, kiedy 
narodził się problem- teraz czy wcześniej. 
Dyrektor PCPR Mirosław Sobkowiak powiedział, że problem stał się bardziej widoczny, bo 
w ustawie pojawił się w ubiegłym roku zapis, że pracownicy powinni otrzymywać takie wsparcie. 
Taka potrzeba jest i jeśli pokażą się możliwości będzie to realizowane.  
 

 



8 
 

Uchwała Nr XL/338/14 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu za 2013 r. została podjęta w wyniku głosowania- 
18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 9) 
Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla powiatu gostyńskiego. 
Informację przedstawił Dyrektor PCPR Mirosław Sobkowiak. Poinformował, że zgodnie z ustawą 
o pomocy społecznej powiaty zostały zobowiązane do składania corocznie informacji o ocenie 
zasobów pomocy społecznej na swoim terenie. Ocena zasobów jest realizowana w formie 
tabelarycznej, przy czym układ tabel i to, co może być w nie wpisane jest narzucone odgórnie 
przez Ministerstwo. W ocenie zasobów mogą pojawić się rekomendacje. Mają one podwójny 
charakter- mają zwrócić uwagę radnym oraz Zarządowi Powiatu na to, co jest potrzebne. Po  
drugie mają pokazywać w skali ogólnopolskiej pewne potrzeb czy pewne sprawy rekomendowane 
przez poszczególne samorządy. W ocenie pojawiły się trzy rekomendacje:  
1. Rozwój rodzinnej pieczy zastępczej. Priorytet: zwiększenie liczby rodzin zastępczych 

niezawodowych. 
2. Dostosowanie zasobów kadrowych Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie do 

zwiększającej się corocznie liczby zadań w obszarze pomocy społecznej, wspierania rodziny 
i systemu pieczy zastępczej, przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych w ramach pojawiających się możliwości pozyskania środków 
zewnętrznych (np. programy, konkursy). 

3. Dostosowanie zasobów lokalowych Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie do 
zwiększającej się corocznie liczby zadań w obszarze pomocy społecznej, wspierania rodziny 
i systemu pieczy zastępczej, przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych w ramach możliwości finansowych i lokalowych powiatu gostyńskiego 
przy wykorzystaniu środków zewnętrznych (np. programy). 

 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o priorytety w poszukiwaniu rodzin zastępczych 
niezawodowych, czy jest jakaś forma pozyskiwania tych osób. Jego zdaniem ogromnym 
poświęceniem jest bycie rodziną niezawodową i nie korzystanie z przywilejów rodzin zastępczych 
zawodowych. Zapytał, ile jest w tej chwili rodzin niezawodowych. 
Dyrektor Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że rodziny pozyskują poprzez informacje prasowe, 
medialne, na stronach internetowych. Dyrektor podziękował wszystkim mediom, gdyż nigdy nie ma 
problemów z zamieszczeniem takich informacji. Ponadto takie ogłoszenia ukazują się w parafiach, 
wysyłane są do organizacji pozarządowych, organizowane są festyny rodzicielstwa zastępczego 
oraz przygotowywane są ulotki.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy dużo jest osób, które chcą być tą rodziną 
niezawodową, a później okazuje się, że jednak nie udźwigną tego ciężaru odpowiedzialności. 
Dyrektor Mirosław Sobkowiak powiedział, że w tej chwili średnio na 10 rodzin zgłaszających się 
5 otrzymuje kwalifikacje. Wiąże się to z większym wyczuleniem na to, że rodziny zastępcze muszą 
być naprawdę dobrze prześwietlone i przygotowane oraz ze wzrastającymi wymaganiami wobec 
rodzin zastępczych. Ustawa o pieczy zastępczej zmieniła charakter pieczy. Dawniej bywało tak, że 
brało się dzieci z nastawieniem, że ma się je do 18 roku życia, a jeśli więź się zawiązała, te dzieci 
pozostawały w tej rodzinie. Taka rodzina przestawała praktycznie być zasobem, bo ona kolejnych 
dzieci już nie brała. Powoli zauważa się też to, że coraz mniej jest chętnych do bycia rodziną 
zastępczą. Rozwiązaniem miało być wprowadzenie awansu zawodowego z rodziny niezawodowej 
na zawodową i szereg przywilejów z tym związanych. Za tym pomysłem i wcielonymi w życie 
przepisami ustawy nie poszły żadne pieniądze. Podkreślił, że mamy dużą liczbę rodzin 
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zawodowych, bo przy dwóch Domach Dziecka jest ich siedem, gdzie Powiat Leszczyński ma tych 
rodzin tyle samo ale nie ma żadnej placówki.  
 
Ad 10) 
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w roku 2013. 
Sprawozdanie przedstawił Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Michał Listwoń. 
Powiedział, że Program to podstawowy dokument, który reguluje obszar współpracy między 
samorządem a podmiotami. Program corocznie uchwala Rada Powiatu. Sprawozdanie jest 
podsumowaniem tej współpracy, dokonuje analizy stanu posiadania oraz podsumowuje pewne 
działania. Rok 2013 był rokiem dobrym, na co złożyło się kilka elementów. Mamy dużą liczbę 
organizacji pozarządowych działających na terenie naszego powiatu i ta liczba rośnie, od 
ubiegłego roku powstało 11 nowych stowarzyszeń. Zwrócił uwagę na Powiatową Radę 
Działalności Pożytku Publicznego, która w ubiegłym roku zaingurowała drugą swoją kadencję. 
W jej skład wchodzi 9 osób- 5 przedstawicieli organizacji pozarządowych, 2 przedstawicieli 
Zarządu Powiatu oraz 2 przedstawicieli Rady Powiatu. Rada opiniuje działania, ale też wytycza 
pewne ważne kierunki we współpracy. W realizację programu są zaangażowane podmioty, które 
koordynują udzielania dotacji w ramach otwartych konkursów ofert, jak PCPR w Gostyniu. 
Odnosząc się do otwartego konkursu ofert poinformował, że w ubiegły roku dofinansowanie 
znalazło 40 ofert na łączną kwotę ponad 282.000 zł. Pan Listwoń zwrócił uwagę na nowe 
elementy, które zostały zaingurowane w 2013 r. i spotkały się z bardzo dużym pozytywnym 
odzewem przedstawicieli organizacji, jak również rozeszły się szerokim echem w powiecie, 
województwie a nawet w kraju. Wśród tych inicjatyw wymienił galę „Wolontariusz Roku”, gdzie 
przyznawano „Edmundy 2013”. Odbywa się również Forum Organizacji Pozarządowych oraz 
Program Grantów Sołeckich. 
 
Ad 11) 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2013 r. oraz wykonania 
planu finansowego Funduszu Pracy w 2013 roku.  
Sprawozdanie przedstawiła Dyrektor PUP Justyna Krzyżostaniak. Poinformowała, że obecna 
stopa bezrobocia wynosi 12,2 % i jest to od kilku lat najlepszy wynik uzyskiwany na początku 
wiosny. Odnosząc się do struktury bezrobocia powiedziała, że nadal jest problem z osobami 
młodymi, większość zarejestrowanych to kobiety, sporo jest osób długotrwale bezrobotnych. Po 
raz pierwszy w ubiegłym roku odnotowano spadek osób zarejestrowanych posiadających wyższe 
wykształcenie. W ubiegłym roku wpłynęło do Urzędu Pracy ponad 1.700 ofert pracy, skierowanych 
przeważnie do tych samych grup- robotników, budowlańców, opiekunów, spawaczy, krawcowych 
i sprzedawczyń. Pracownicy urzędu jeżdżą do pracodawców, organizują giełdy i spotkania 
z pracodawcami. Ponad 1.300 osób w ubiegłym roku skorzystało z poradnictwa zawodowego, 
prawie 1.000 osób było w Klubie Pracy. W ubiegłym roku wydano ponad 5,7 mln zł na aktywne 
formy bezrobocia, z czego na staże zostało skierowanych 197 osób, przekazano dotacje na 
rozpoczęcie działalności gospodarczej oraz środki na szkolenia, utworzenie miejsc pracy, prace 
interwencyjne i prace społecznie- użyteczne oraz dofinansowanie do studiów podyplomowych. 
Efektywność tych działań wynosi 76 %, czyli taka liczba osób podjęła pracę. W ostatnich latach 
liczba osób korzystających z tych form spada, ponieważ coraz mniej jest środków- w ubiegłym 
roku było 5,7 mln, w 2010- 13 mln zł. Powiatowy Urząd Pracy współpracuje z innymi jednostkami, 
z Zakładem Doskonalenia Zawodowego, Stowarzyszeniem Wspierania Przedsiębiorczości 
Powiatu Gostyńskiego, zaprzyjaźnionymi szkołami. Dyrektor poinformowała również o nowelizacji 
ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. Wg niej urzędy pracy będą rozliczane 
z efektywności zatrudnieniowej, kosztowej oraz liczby doradców. Bezrobotni będą profilowani, tzn. 
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każdy z nich będzie przyporządkowany do pewnego profilu: pierwszy- najaktywniejsi, drugi- tacy, 
których trzeba aktywizować aby weszli na rynek, trzeci- oddaleni od rynku pracy. Przy trzecim 
profilu będzie zwiększona współpraca z ośrodkami pomocy społecznej. Ponadto uruchomione 
zostaną pożyczki na rozpoczęcie działalności gospodarczej, na utworzenie miejsc pracy. Ponadto 
będzie krajowy fundusz szkoleniowy, który będzie wspierał osoby pracujące. Jeżeli pracodawca 
ma pracowników, którzy już nie spełniają jego wymogów, nie mają jakiś kwalifikacji, nie będzie 
musiał ich zwalniać, tylko przy udziale 20% środków własnych będzie mógł z funduszu pracy ich 
przeszkolić. Będę też granty na telepracę, świadczenia aktywizacyjne dla osób, które musiały 
zrezygnować kiedyś z pracy bo urodziło się dziecko, zajmowały się osobą zależną, będzie też 
dużo form dla osób do 30 roku życia.  
Radny Jarosław Jędrkowiak odnosząc się do starych form dofinansowania działalności 
gospodarczej zapytał, czy te dotacje jeszcze w tym roku będą. 
Dyrektor Justyna Krzyżostaniak odpowiedziała, że jedno nie wyklucza drugiego. Środki na 
pewne formy już się kończą, ale na początku maja 15 osób otrzymało umowy o dofinansowanie 
działalności i będzie takich osób jeszcze ok. 80. 
Radny Grzegorz Marszałek zapytał, cz w tym roku będą dodatkowe staże dla absolwentów oraz 
programy 50+ i 60+. 
Dyrektor Justyna Krzyżostaniak odpowiedziała, że na razie Ministerstwo Pracy ogłosiło tylko 
nabór na nowe formy. Bony stażowe to właściwie to samo co staż, a nawet korzystniejsze dla firmy 
organizującej staż, bo dostaje ona po pół roku stażu i pół roku zatrudnienia premię w wysokości 
1.500 zł.  
 
Ad 12) 
W związku z brakiem zapytań w punkcie „Odpowiedzi na zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 13) 
W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano.  
 
Ad 14) 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że wspólnie z Wicestarostą brał udział w XVII 
Zgromadzeniu Ogólnym Związku Powiatów Polskich w dn. 7-9 maja br. Ponadto do Rady Powiatu 
wpłynęły pisma: 
• Ministra Gospodarki dotyczące przyjętego przez Radę Powiatu stanowiska wyrażające sprzeciw 

wobec wpisania złóż znajdujących się na terenie powiatu gostyńskiego do wykazu złóż 
o znaczeniu strategicznym, 

• Wojewody Wielkopolskiego dotyczące kontroli problemowej wykonywania zadań obronnych,  
• Wojewody Wielkopolskiego o zarządzonej kontroli w Domu pomocy Społecznej w Chwałkowie, 

Środowiskowym Domu Samopomocy w Chwałkowie oraz w Domu Pomocy Społecznej 
w Zimnowodzie, 

• Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyników kompleksowej kontroli gospodarki 
finansowej Powiatu obejmującej 2012 rok. 

WW. pisma są do wglądu w Biurze Rady 
 
Radny Zdzisław Kowalczyk- zapytał o przyczynę zwołania dzisiejszej sesji na godz. 14.00. 
Ponadto zwrócił się z pytaniem, czy zostały przekazane środki w wysokości 6.000 zł na ławki dla 
kościoła w Pogorzeli.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama odpowiedział, że zmiana godziny obrad wynika z wniosku 
Zarządu. W dniu dzisiejszym obchodzony był Dzień Strażaka, w którego obchodach uczestniczyli 
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członkowie Zarządu. Odpowiadając na drugie pytanie powiedział, że wg jego wiedzy pieniądze 
powinny wpłynąć już pod koniec marca, bo wtedy zapadły decyzje i została podpisana umowa.  
Starosta Robert Marcinkowski dodał, że decyzja o przeznaczeniu środków już zapadła, została 
podpisana umowa, natomiast jutro sprawdzi czy przelew już poszedł.  
Radny Ireneusz Lesiński odnosząc się do informacji Starosty o udziale gminy w tworzeniu tras 
rowerowych na terenie powiatu zapytał, czy w tym projekcie jest ul. Kobylińska w Krobi, gdzie 
budowa chodnika została zaczęta już dość dawno. Ponadto mieszkańcy ul. Jutrosińskiej pytają 
o pobocze z lewej strony drogi w kierunku Chwałkowa, czy jest możliwość zrobienia tam pobocza.  
Starosta Robert Marcinkowski odpowiadając na drugie pytanie powiedział, że należy to 
przeanalizować i określić, co jest potrzebne i jakie będą tego koszty. Ścinka poboczy w tym roku 
jest realizowana w większym wymiarze, ale podejrzewa że tam nie przyniesie to rezultatu. 
Odpowiadając na pierwsze pytanie dotyczące koncepcji tras rowerowych powiedział, że sprawą 
wtórną jest, jaka będzie nawierzchnia ścieżki. Co do kontynuacji prac muszą się porozumieć 
z samorządem Gminy Krobia, bo według przyjętych założeń istnieje zasada współfinansowania 
zadania. W tym roku tej inwestycji nie ma, ale może warto się zastanowić nad nią w kontekście 
przyszłorocznego budżetu. Odnosząc się do stanowiska Związku Powiatów Polskich w sprawie 
zwrotu majątków powiedział, że udało mu się przedstawić i doprowadzić do przyjęcia w kwietniu 
br. stanowiska konwentów Starostów Województwa Wielkopolskiego dotyczącego roszczeń 
spadkobierców. Stanowisko było również inspiracją dla działań Związku Powiatów Polskich. To nie 
jest problem dotyczący tylko powiatu gostyńskiego, te procesy są rozstrzygane w wielu powiatach, 
także na terenie wielkopolski.  
Radna Kazimiera Puślednik powiedziała, że jest pod wrażeniem wydawnictwa, które otrzymali 
radni a które dotyczy środków pozyskanych z Unii Europejskiej. Stwierdziła, że ma pewien 
niedosyt, gdyż publikacja ta obejmuje okres 10 lata, a więc przyczynili się do tego wszyscy 
Starostwie sprawujący swój urząd w tym okresie.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, na jakim etapie są negocjacje dotyczące Grabonoga 
i Chwałkowa. 
Starosta Robert Marcinkowski  odpowiedział, że nie zna stanowiska spadkobierców Chwałkowa. 
Od ostatniej sesji nie zmieniła się też sytuacja dotycząca Grabonoga. Nadal aktualne jest pismo 
przedstawicieli spadkobierców mówiące o żądanej kwocie 2 mln zł. W tej chwili podejmowane są 
różne działania, nastąpi powrót do rozmów, aby tę sprawę rozwiązać. Podkreślił, że szkoła będzie 
normalnie działać.  
 
Ad 15) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął XL sesję Rady Powiatu o godz. 
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          Przewodniczący 
Rady Powiatu Gostyńskiego 
          /-/ Alfred Siama 
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Elżbieta Mikstacka 

 


